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Érdeklődés 
 
Tisztelt Hajdu Úr! 
 
N.N. vagyok, egy Dunharasztin élő kétgyermekes Édesanya. 
Egyszer véletlenül láttam Önt a Tv-ben, illetve kaptam egy szórólapot is, melyek alapján 
az a benyomásom lett, hogyha írok Önnek, akkor levelem nem marad 
megválaszolatlanul... 
 
Kisfiam júliusban töltötte be a hármat, így lelkes és gondos Édesanyaként, már 
hónapokkal ezelőtt elkezdtem érdeklődni az óvodák iránt: melyik hol található, hova 
tartozunk, mekkora az esély a felvételre (főleg miután a kistesó még csak egy éves ) stb. 
Meglepődve vettem tudomásul, hogy a máshol jól bevált szokás -- tudniillik, hogy nyílt 
napot rendeznek a leendő óvódások szüleinek-- itt egyáltalán nem szokás. Az igazsághoz 
hozzátartozik, hogy volt ahol kellemesen csalódtam, mert bár nem volt nyílt nap, de 
kedvesen körbevezettek és megmutatták a kiscsoportosok termét, az udvart stb. 
Áprilisban elmentünk beíratkozni. Amikor az ott lévő hölgynek -- nem mutatkozott be, 
így csak gondolom, hogy a ... óvoda vezetője volt-- megemlítettem, hogy milyen kár, 
hogy itt nincs nyílt nap, akkor att a választ kaptam (nem igazán kedves hangnemben) 
hogy az csak Budapesten van, ott ahol kevés a gyerek!!!! Kérem szépen, mi Budapestről 
költöztünk ki, én sehol de sehol nem hallottam, hogy az óvodák gyerekhiányban 
szenvednének!!! és had tegyem hozzá, mivel vidéki vagyok, így van egy-két vidéki 
kismamás ismerősöm is, szóval más vidéki városokban is van nyílt nap, nemcsak a 
fővárosban!  
 
Megérkezett a válasz: gyermekem jelentkezését férőhiány miatt elutasították! 
Én úgy tudom, hogy az elmúlt években  két óvodában is bővítették a csoportok létszámát! 
Mégis férőhiány van? Ez nekem furcsa. Mi alapján döntik el, hogy kit vesznek fel és kit 
nem? Mi lesz majd amikor a kisfiam 5 éves lesz, akkor is elutasítják? (ha jól tudom akkor 
kötelező felvenni!) 
Persze, ha őszinte akarok lenni, akkor -- most egy kicsit megszólal bennem a pedagógus 
vér -- nem is bánom, hogy nem vették fel, mert a körzetis óvoda kiscsoportos terme olyan 
kicsi, hogy ott érdemi munkát végezni 30 gyerekkel egy óvonőnek, nem piskóta!!! 
Minden elismerésem az övé!  
 
Van egy kismama akinek a kislánya januárban tölti a három évet. Neki azt mondták, hogy 
még nem íratkozhat be, mivel csak januári, most azok jöhetnek, akik decemberig betöltik 
a hármat!!! Ez meg hogy lehet??  Majd csak jövőre íratkozhatnak be? Akkor nyolc 
hónapot az anyukának otthon kell lenni?? Munka és GYES nélkül??? Egyiket nem tud 
vállalni a gyerek miatt a másikat meg már nem fogja kapni....(én úgy hallottam, hogy a 
hároméves gyereket akkor veszik fel az óvodába, amelyik hónapban a hármat betölti..ez 
nem központi szabályí? Én tudom rosszul vagy félreinformálták a kismamát?) 
 



Miért van az, hogy itt nem volt meg még az első szülői értekezlet a leendő kiscsportosok 
szüleinek? (egy másik Anyukától hallottam) Honnan tudják, hogy mit kell vinni, mikor 
kell menni stb? (máshol, és most vidéki városról beszélek, már májusban megvolt és 
tudják, hogy milyen ütemben lesz a beíratkozás, SŐT az óvónéni már volt 
családlátogatáson is!!!) Kérem szépen, itt miért nem lehet ezt megoldani? 
 
Visszaolvasva a levelem most úgy tűnik, hogy milyen elégedetlen vagyok és csak 
háborgok.. pedig higgye el, hogy nem ez a célom... szerettem volna egy-két dologra 
felhívni a figyelmet, ötletet adni, illetve megkérdezni a miértek okát.... remélem a 
megfelelő emberhez fordultam.... 
 
Örömmel hallottam, hogy van immár 5 játszótér Dunaharasztin. Mi is ellátogattunk a 
Knézich utcaiba... tényleg szép.  Mivel új, így még  a fák nem tudnak adni árnyékot de 
ötletesen legalább két kis fedett padot is odatettek,ahova a kicsi gyerekkel le lehet ülni 
amíg a nagy játszik! Köszönet érte! Nem tudom kinek a feladata a játszóterek felügyelete, 
karban tartása. Ottjártamkor épp egy anyuka szedegette a nagyobb gazokat ki (köszönet 
neki)...De nem csak ez a probléma (elnézést, tudom DE-vel nem kezdünk mondatot) a 
padokat már összefirkálták, a papírzsebkendőket, csikkeket eldobálják... szomorúan 
vettem tudomásul....természetesen tudom, hogy erre a játszótér használóinak kellene 
ügyelni, a kapott értékekre vigyázni.... én így nevelem a gyerekeim, de ez sajnos még 
kevés... 
 
Már napok óta írom Önnek a levelet, javítom, módosítom, azt hiszem itt az ideje, hogy el 
is küldjem. 
 
Előre is köszönöm, hogy időt szán rá az elolvasására és megválaszolására. 
 
További sok sikert kívánok munkájához, 
Üdvözlettel: 
N.N. 



2010. augusztus 15. 21:28 Hajdu Zsolt írta, <hajduzs@klgbp.hu>: 
 
Tisztelt N.N. ! Kedves Anyuka! 
 
Köszönöm levelét. Valóban az a képviselő vagyok, aki nemhagy levelet válaszolatlanul, s 
nem kerüli a személyes találkozásokat sem. Minden hívásra elmegyek. Sose tartottam 
fogadóórát, bár kötelező mindenhol feltüntetni. Amellett, hogy igyekszem válaszolni 
kérdéseire röviden, javaslom, találkozzunk. Ha Ön otthon van a gyerekekkel, akár 
szívesen fel is keresem a napokban, még a délelőttök is jók, szerda kivételével. Csak írjon 
egy ímélt, vagy hívjon fel nyugodtan! ... A nyílt napról és a tagóvodák közti 
különbségekről - ha megengedi - szóban jobb lenne. 
A "beóvodázási" helyzet korántsem egyszerű Dunaharasztin. Csak az elmúlt 4 évben kb. 
1/4-del nőtt a város lélekszáma (15-ről 20 ezerre), s többségében hitelképes fiatalok 
vásároltak új lakóházakat. Ők - mint ahogyan Önök is - kisgyermekekkel érkeztek, vagy 
vállalnak folyamatosan. Ezt képtelenség azonnal követni. Az elmúlt években új óvodát 
(Knézich utca - 6 csoport, most őszre +1 az aula leválasztásával) építettünk, és bővítettük 
a Mese Óvodát 4 csoporttal. Az idén 140-nel többen jelentkeztek, mint amennyi a 
férőhely. Különböző praktikákkal ez lecsökkent valamennyivel, de a kistestvérrel otthon 
lévő anyukák sikeres felvételire nem számíthatnak. A törvény szerint az 
önkormányzatnak 5 éves kortól kell a gyermeknek helyet biztosítani az óvodában, mert 1 
iskolaelőkészítő évet benn kell töltenie az intézményben. Ebből persze sokszor 2 lesz, 
mert a szülők visszatartják a gyereket a Nevelési Tanácsadó (ilyet is fenntartunk, pedig 
nem városi, hanem megyei feladat) ajánlása ellenére. Ez persze tovább "rontja a 
helyzetet". Így nyilván érthető, hogy nem tudnak mit kezdeni egy 2011 januárjában a 3. 
évét betöltő gyermekkel. Ha szívtelen lennék, azt mondanám: nem is kell, mert nem 
kötelező még 3 éves kor után sem azonnal felvenni a gyermeket. De mivel nekünk is van 
4 gyermekünk, a helyzetet tökéletesen megértem. Nem véletlen, hogy gombamód 
elszaporodtak a magánintézmények (a baj, hogy havi 60-80 ezer a díj), vagy sokan 
Alsónémedire, a fővárosba, vagy épp munkahelyükhöz közelre viszik a nebulókat. 
Utóbbiról a törvény is rendelkezik, mert nem csupán az állandó lakhely szerinti, hanem a 
bejelentett munkahely szerinti önkormányzat intézményének is kötelessége (5 éves 
kortól) a gyermeket felvenni. Higgye el, évek óta folyamatosan igyekszünk bővíteni a 
férőhelyeket (én magam többször is szorgalmaztam ezt az Oktatási Bizottság 
elnökeként), de egy városnak rengeteg kiadása van, főleg ha sokáig szunnyadt, s nem 
nagyon történt benne semmi (pl. nem építettek utakat). A felvételnek megvannak a 
lefektetett kritériumai, de ezt is szóban mondanám el. A szülői értekezletet én is 
hiányolom (bízzunk benne, hogy lesz még). ... A játszótereket egy cég tartja rendben, s 
nagyjából meg is teszi (én a Sport-szigetre járok a fiammal). Annyiban védem őket, hogy 
most nyáron nagy volt a felfordulás a városban, s rengeteg dolguk lehetett a 
közterületeken. Sajnos azonban egyre több a rongáló, szemetelő ember. Sokat kellene 
változnia még a világnak, s meg kellene becsülni a létrehozott értékeinket!  
Remélem, a legfontosabbakra sikerült választ kapnia, s ha nem tartja tolakodásnak, 
szívesen találkozom Önnel és családjával. ... Egyelőre nem rémlik a neve, pedig minden 
postaládát ismerek, hisz magam hordom ki a Hírleveleimet. 
 

Üdvözlettel: Hajdu Zsolt 


